

[Text] [multilingual]  
... our delegation from the Soviet Union, and a Chinese delegation from the Soviet Union will be present at the meeting. We have been asked if we are interested in attending the meeting.

**Due to the actual circumstances ...**

**An hon. Member With whom?**

**The Chairman With the Senate.**

He will be meeting that afternoon. He will be meeting on agricultural matters, but we have a meeting starting this morning at 10:30 a.m. We have a meeting starting this morning at 10:30 a.m., Tuesday, May 17. It may be that, in this situation of the world, we may be compelled to let him come to you, but consider it. I do not know if he can be here in time for the meeting. He may be here in time for the meeting. That is the reason for my asking you to present him to the meeting.

Mr. MUNRO (Esquimalt—Sunshine Coast): I am sorry to say that I am unable to go along with your suggestion.

Mr. CHAIRMAN: No, it is too long. I will not go into details at this meeting.

Mr. MUNRO: I am asking you to next weekend, if you can, to have a meeting up to the end of next weekend, Saturday May 17 and on the morning, I am told, on Sunday May 17, and Thursday, May 19. The meeting should be held in the same place the May 17 meeting May 18, 1944, was held, namely at National Defence.

Mr. MCKINNON: I do not think it is of great importance whether the minister attends or not.

Mr. CHAIRMAN: Good. So we know for sure his appearance in the two meetings next week with National Defence. Let us have a quick meeting of the steering committee.

Mr. MUNRO (Esquimalt—Sunshine Coast): May I comment on that? I am rather reluctant to go along with any arrangement like because we have a visiting official from the Soviet Union in one of the meetings at this committee.

**The Chairman:** That is right.

Mr. MUNRO (Esquimalt—Sunshine Coast): ... for that purpose. The other thing is that I think the steering committee should consider the notion of having Peter Tove appear for a small part of one of the meetings. It has become quite evident from his correspondence that he is playing a larger part in the development of Canada's entry policy than was ever intended by the law passed by the Parliament of Canada. Therefore, I think he should be.

Mr. CHAIRMAN: Therefore, there are two meetings of the steering committee next week. There will be a

[Translation] [multilingual] [notes]  
... no party spokesman, or an attorney general, will be present, although the so-called Canadian delegation will be present. Mr. Tove, a member of the Canadian delegation, will be present. He is a member of the USSR delegation, and he has been asked if we are interested in attending the meeting.

Dans les circonstances actuelles.

**Aux trois Comités avec qui?**

**Le président:** Avec le Sénat.

L'après-midi, il assistera à une réunion concernant des questions agricoles, mais nous pourrions nous réunir avec lui à 10h30 le même jour. Une réunion extraordinaire aurait lieu à 10h30 le mardi 17 mai. étant donné la situation mondiale, il vaudrait mieux y réfléchir, du moins. Je ne vous pas vous imposer, mais réfléchissez-y. Je vous fournirai les explications par écrit. Le greffier vous enverra un mémoire sur ce visiteur et l'objet de sa visite. Il se rendra dans toutes les provinces pour discuter des questions agricoles.

Mr. MCKINNON (Montreal) le président, il me semble que tout se fait à l'envers. Si nous commençons d'abord par un discuter au comité plénier, est-ce qu'il incombera ensuite au comité directeur de l'interdire? Allons-nous en discuter au comité directeur?

**Le président:** Non. Si la discussion s'éternise, je convoquerai une réunion du comité directeur.

Donc, pour la semaine prochaine, il n'y aura pas de changement. Nous sommes pris jusqu'à la fin de la semaine prochaine selon le désir du théâtre plénier et du comité directeur. Maintenant, pour ce qui est des réunions du mardi 17 mai et du jeudi 19 mai, nous pourrons, au moins, les échanger afin que le ministre de la Défense nationale puisse y assister.

Mr. MCKINNON: Que le ministre y assiste ou non, n'importe qui peut.

**Le président:** D'accord! Donc, nous savons avec certitude que les deux réunions de la semaine prochaine porteront sur la Défense nationale. Entre temps, je vais convoquer une réunion du comité directeur.

Mr. MUNRO (Esquimalt—Sunshine Coast): Peut-être devriez-vous faire venir un fonctionnaire de l'Union soviétique en visite ici.

**Le président:** Bien.

Mr. MUNRO (Esquimalt—Sunshine Coast): Aussi, le comité directeur pourrait peut-être demander M. Peter Tove à comparaître devant une partie de l'une de nos réunions. D'après la correspondance, il est devenu manifeste qu'en matière de politiques énergétiques extérieures du Canada, M. Tove joue un rôle beaucoup plus important qu'il n'a été prévu par les lois adoptées par le Parlement du Canada. Donc, j'estime que,

**Le président:** Donc, la semaine prochaine, deux réunions porteront sur la Défense nationale. Le Comité directeur de